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PROTOKÓŁ Nr XLIII/2022 

 

z XLIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 29 grudnia 2022 roku w budynku 

administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. od 12:00 do 13:45. 

        

Ad.1. Otwarcia XLIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy Paweł Patrzałek. Poinformował zebranych, że przebieg Sesji Rady Gminy jest 

transmitowany i utrwalany za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, zgodnie z art. 

20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym. Następnie przywitał 

radnych Rady Gminy Solec-Zdrój, Sołtysów oraz pracowników Urzędu Gminy.  

   

Ad.2. Przewodniczący Rady poinformował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 

radnych. Obecnych jest 12 radnych, co stanowi quorum niezbędne do prowadzenia obrad 

Rady Gminy Solec-Zdrój oraz podejmowania prawomocnych uchwał. 

Radni nieobecni: Grzegorz Lasak, Marcin Oszywa i Teresa Sowula. 

Lista obecności w załączeniu. 

 

Ad.3. Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek odczytał porządek posiedzenia, który 

przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie XLIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie porządku XLIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
4. Przyjęcie Protokołu z XLII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
5. Złożenie do Przewodniczącego Rady Gminy pisemnych interpelacji i zapytań radnych. 
6. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
7. Podjęcie uchwał: 
a) uchwała w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego na 
realizację przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej w ramach 
„Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej”; 
b) uchwała o zmianie uchwały w sprawie o zapewnieniu uruchomienia linii autobusowych  
o charakterze użyteczności publicznej na terenie gminy Solec-Zdrój w ramach „Funduszu 
rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej”; 
c) uchwała o zmianie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie gminy Solec-Zdrój; 
d) uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr XXXII/203/2021 z dnia 22 listopada 2021 roku  
w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi; 
e) uchwała w sprawie uznania za zasadną skargę na działalność Wójta Gminy Solec-Zdrój; 
f) uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2022 rok; 
g) uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2023 – 
2032; 
h) uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2023 rok; 
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i) uchwała o zmianie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych w Gminie 
Solec-Zdrój, warunków i zasad korzystania z tych przystanków oraz ustalenia stawki opłat za 
korzystanie z nich. 
8. Wolne wnioski i zapytania. 
9. Zakończenie obrad. 
 
W trakcie przedstawiania porządku do obrad dołączył Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej 

Gądek. Następnie, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przeczytanym porządkiem 

posiedzenia. Za przyjęciem proponowanego porządku XLIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój 

głosowało 12 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się. 

Porządek XLIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój został przyjęty. 

 

 Ad.4. Nikt z obecnych radnych nie wniósł żadnych uwag do protokołu  

z XLII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. Protokół został przyjęty.    

      

Ad.5. Pisemną interpelację wniósł radny Marcin Nurek. 

 

Ad.6. Wójt Adam Pałys przedstawił informację z wykonania uchwał podjętych na XLI 

Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój oraz XLII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

Następnie została przedłożona informacja z działalności Referatu Finansów, Referatu 

Inwestycji, Rozwoju Gminy i Środowiska, Referatu Organizacyjnego, Promocji i Kultury oraz 

Referatu Gospodarki Komunalnej. 

W ramach uzupełnienia, Wójt omówił pokrótce nowo uruchomioną linię autobusową 

na trasie Busko-Zdrój – Sandomierz. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił, że Informacja została przyjęta. 

Informacja – w załączeniu. 

 

 Ad. 7a/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  

w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego na realizację 

przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej w ramach „Funduszu 

rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej” był szczegółowo 

omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną 

rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 

  

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 

poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 0 – przeciw,  

0 – wstrzymujących się. 

 

Uchwała Nr XLIII/261/2022 w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu 

własnego na realizację przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej w 

ramach „Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 

publicznej” – w załączeniu. 
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 Ad. 7b/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  

o zmianie uchwały w sprawie o zapewnieniu uruchomienia linii autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej na terenie gminy Solec-Zdrój w ramach „Funduszu rozwoju 

przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej” był szczegółowo 

omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną 

rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 

 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 

poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 0 – przeciw,  

0 – wstrzymujących się. 

 

Uchwała Nr XLIII/262/2022 o zmianie uchwały w sprawie o zapewnieniu uruchomienia linii 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej na terenie gminy Solec-Zdrój w ramach 

„Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej” –  

w załączeniu. 

 

 Ad. 7c/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  

o zmianie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Solec-Zdrój był szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy  

i otrzymał ich pozytywną rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 

 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 

poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 0 – przeciw,  

0 – wstrzymujących się. 

 

Uchwała Nr XLIII/263/2022 o zmianie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie gminy Solec-Zdrój – w załączeniu. 

 

 Ad. 7d/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  

w sprawie zmiany Uchwały nr XXXII/203/2021 z dnia 22 listopada 2021 roku w sprawie 

określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów,  

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi był szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy  

i otrzymał ich pozytywną rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 

 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 

poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 0 – przeciw,  

0 – wstrzymujących się. 

 

Uchwała Nr XLIII/264/2022 w sprawie zmiany Uchwały nr XXXII/203/2021 z dnia 22 listopada 

2021 roku w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  
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i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi – w załączeniu. 

  

 Ad. 7e/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  

w sprawie uznania za zasadną skargę na działalność Wójta Gminy Solec-Zdrój był 

szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich 

pozytywną rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 

  

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 

poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 0 – przeciw,  

0 – wstrzymujących się. 

 

Uchwała Nr XLIII/265/2022 w sprawie uznania za zasadną skargę na działalność Wójta Gminy 

Solec-Zdrój – w załączeniu. 

 

 Ad. 7f/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  

w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2022 rok był szczegółowo omawiany na posiedzeniach 

komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną rekomendację. Następnie odczytał 

uchwałę. 

 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 

poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 0 – przeciw,  

0 – wstrzymujących się. 

 

Uchwała Nr XLIII/266/2022 w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2022 rok – w załączeniu. 

 

 Ad. 7g/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2023 – 2032 był 

szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich 

pozytywną rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 

 

Skarbnik Gminy Zofia Kopeć przedstawiła Uchwałę nr 106/2022 VIII Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 12 grudnia 2022 roku w sprawie opinii  

o projekcie uchwały Rady Gminy Solec Zdrój w sprawie opracowania projektu wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Solec - Zdrój na lata 2023 - 2032. Poinformowała również, że 

ww. uchwała została zamieszczona na stronie Biuletynu Informacji Publicznej gminy Solec-

Zdrój.  

 

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 

poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 0 – przeciw,  

0 – wstrzymujących się. 
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Uchwała Nr XLIII/267/2022 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój 

na lata 2023 – 2032 – w załączeniu. 

 

 Ad. 7h/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2023 rok był szczegółowo omawiany na 

posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną rekomendację. 

Następnie odczytał uchwałę. 

 

Skarbnik Gminy Zofia Kopeć przedstawiła Uchwałę nr 105/2022 VIII Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 12 grudnia 2022 roku w sprawie opinii  

o projekcie uchwały budżetowej Gminy Solec - Zdrój na 2023 rok oraz uchwałę Nr 104/2022 

VIII Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 12 grudnia 2022 

roku w sprawie możliwości sfinansowania deficytu budżetu planowanego w projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Solec-Zdrój na 2023 rok.  

Poinformowała również, że ww. uchwały zostały zamieszczone na stronie Biuletynu 

Informacji Publicznej gminy Solec-Zdrój.  

  

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 

poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 0 – przeciw,  

0 – wstrzymujących się. 

 

Wójt podziękował za przyjęcie uchwały. 

 

Uchwała Nr XLIII/268/2022 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2023 rok– w załączeniu. 

 

 Ad. 7i/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  

o zmianie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych w Gminie Solec-

Zdrój, warunków i zasad korzystania z tych przystanków oraz ustalenia stawki opłat za 

korzystanie z nich był szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy  

i otrzymał ich pozytywną rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 

  

Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 

poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 0 – przeciw,  

0 – wstrzymujących się. 

 

Uchwała Nr XLIII/269/2022 o zmianie uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych w Gminie Solec-Zdrój, warunków i zasad korzystania z tych przystanków 

oraz ustalenia stawki opłat za korzystanie z nich – w załączeniu. 

  

 Ad.8. Wolne wnioski i zapytania: 

 

Wójt udzielił wyjaśnień odnośnie złożonej skargi w związku z niewykonywaniem przez niego 

czynności nakazanych prawem, polegających na zapewnieniu dostępu do danych 
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przestrzennych dotyczących miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego.  Dodał, 

że wójtowie i burmistrzowie z terenu woj. świętokrzyskiego na jednym ze spotkań podjęli 

decyzję o tym, że informatyzację planów przestrzennych gmin może i powinien 

przeprowadzić Urząd Marszałkowski woj. świętokrzyskiego. Mając to na uwadze, należy 

stwierdzić, że co do zasady skarga jest zasadna o tyle, że nie został dotrzymany wyznaczony 

termin na dostosowanie dokumentów planistycznych do określonych w prawie wymogów. 

 

Radny Eryk Grabowski: 

- odnośnie odśnieżania dróg należy zwiększyć częstotliwość przejazdów i posypywania dróg. 

Chodnik na zakręcie w Wełninie nie został odśnieżony, co zmuszało pieszych do wychodzenia 

na jezdnię; 

- należy usunąć wszystkie ławki jednocześnie, ponieważ ulegają one coraz większemu 

zniszczeniu. Twierdzono, że ławki zostały zaimpregnowane niezgodnie z projektem. 

Wykonawca twierdzi, że wykonał olejowanie ławek zgodnie z projektem. Teraz są one 

lakierowane. Kto za to odpowiada; 

- ponownie apeluje o zorganizowanie spotkania odnośnie rewitalizacji. 

 

Wójt: 

- wszystkie sprzęty będące na wyposażeniu gminy pracowały przez cały czas. Zwróci się do 

powiatu o zwiększenie częstotliwości posypywania dróg; 

- odśnieżanie chodnika leżącego przy posesji spoczywa na właścicielu tej posesji; 

- ławki są zabierane sukcesywnie. Zostały źle zakonserwowane, wykonawca to naprawi.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek: 

- niestety nie ma na tyle pieniędzy, żeby posypywać cały ciąg drogi. Na głównych drogach 

posypywane są tylko łuki i skrzyżowania. Za odśnieżanie chodnika odpowiedzialny jest 

właściciel posesji, do której przylega chodnik. Korzystając z okazji złożył wszystkim życzenia 

noworoczne.  

 

Radny Marcin Nurek: 

- prośba o zrewidowanie, czy wszystkie znaki informacyjne są aktualne, ponieważ wydaje mu 

się, że po rewitalizacji niektóre z nich zostały przestawione i wskazują niewłaściwy kierunek. 

 

Radny Włodzimierz Grabda: 

- na jakim etapie jest sprawa ścieżki rowerowej Busko - Solec. 

 

Z-ca wójta Piotr Kalita: 

- trwa etap prac projektowych. Projektant przedstawił zakres działek do wywłaszczenia na 

terenie gminy Busko. Zakres działek z terenu gminy Solec zostanie opracowany w okresie 

styczeń – luty. 

 

Skarbnik Gminy Zofia Kopeć przypomniała zasady wydatkowania środków z funduszu 

sołeckiego. Powinien on być wydatkowany na realizację przedsięwzięć będących zadaniami 
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własnymi gminy, mających na celu poprawę życia mieszkańców zgodnie ze strategią rozwoju 

gminy. Zdarza się, że w niektórych Planach znajdują się rzeczy nie będące zadaniami 

własnymi gminy. Chodzi tu głównie o promocję miejscowości. Powinna ona mieć charakter 

bardziej rozległy, a nie lokalny.  

 

Radny Eryk Grabowski: 

- obowiązek odśnieżania spoczywa na właścicielu posesji, jeżeli chodnik bezpośrednio 

przylega do tej posesji. Uważa, że na zakręcie w Wełninie pomiędzy posesją, a chodnikiem 

znajduje się pas zieleni. Poza tym, właściciel tej nieruchomości nie mieszka tutaj. Należy 

zadbać o bezpieczeństwo pieszych.  

 

Wójt: 

- gmina odśnieża także takie miejsca, pomimo tego, że ustawa nakłada obowiązek na 

właściciela posesji. 

 

Przewodniczący Paweł Patrzałek: 

- otrzymał od gości hotelowych wiele pozytywnych zgłoszeń i uwag dotyczących odśnieżania. 

Podziękowania dla referatu komunalnego za szybką reakcję na warunki pogodowe.  

W imieniu Rady złożył życzenia noworoczne wszystkim mieszkańcom oraz podziękował za 

współpracę władzom i pracownikom urzędu gminy w mijającym roku. Wójt Adam Pałys 

dołączył się do życzeń. 

 

Ad.9. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy 

Paweł Patrzałek zakończył XLIII Sesję Rady Gminy Solec-Zdrój. 

 

 

Protokołowała:                                                                                         Przewodniczący Rady 

Monika Dybał                                                                                                    Paweł Patrzałek 


